
 

 

Logo: Sport versterkt Zwijndrecht  
 
Verslag bijeenkomst Sportplatform d.d. 15 mei 2023. Locatie: VV Heerjansdam, Molenwei 1, 2995 BL 
Heerjansdam. Aanwezig: 
 
Verslag bijeenkomst Sportplatform. 
d.d. 20 september 2023. 
Locatie: Scouting Panoord, Groot Karreveld 10, 3335KB Zwijndrecht 
 
Aanwezig: 
ABC Swindregt, Develsteincollege, Diverz, Dordtsche Rugbyclub, Fitmakers, Honkbal en Softbalvereniging 
Zwijndrecht, medewerkers gemeente, O&O, Scouting Panoord, Tennisvereniging Heer Jan, verenigingsadviseur 
sportuitval 12+, Volleybalvereniging Switch '89, voorzitter Erik Bezemer, VVGZ, v.v. Groote Lindt, v.v. 
Heerjansdam, en Z.L.T.C. Ter Steeghe. 
 
Afwezig met kennisgeving: 
Twirlteam Accelerando, wethouder de Meij en Voetbalvereniging ZBC '97 
 
1. Opening. 
De voorzitter opent de vergadering en heet een ieder welkom en is blij om nieuwe gezichten te zien. 
We zijn te gast bij Scouting Panoord die ook onderdak biedt aan Celebration Twirl en Het Geklank des Konings. 
Ze houden voornamelijk de jeugd tussen 4 en 18 jaar bezig met veel vrijwilligers. 
Het gebouw was vroeger een manege met binnen- en buitenbak, vandaar de grote ruimte. 
Buiten is er een attractie en waterpark met mogelijkheden voor BBQ en kampvuur. 
 
2. Verslag vergadering sportplatform 15 mei 2023. 
Er waren over het verslag geen op en/of aanmerkingen en wordt onder dankzegging goedgekeurd. 
 
Terugblik deelsessies 15 mei 2023. 
Er werd kort teruggeblikt op de deelsessies van de vorige keer te weten: 
- Ondersteuningsmogelijkheden sportclubs bij verduurzaming. 
- Ondersteuning van sportverenigingen op weg naar een gezonde generatie. 
 
3. Mededelingen. 
a. Special Beleef Zwijndrecht in weekblad de Brug. 
Vroeger was dit de sport en cultuurkrant, nu is het een krant waar in staat wat er allemaal te beleven is in 
Zwijndrecht. 
Voor de vakantie hebben de sportverenigingen de mogelijkheid gekregen om hun aanbod kenbaar te maken, maar 
helaas heeft daar niet iedereen gebruik van gemaakt. 
Heb je als nog een aanbod of wil je een activiteit onder de aandacht brengen dan kan je dat mailen aan: 
beleef@zwijndrecht.nl dan wordt het op de website en Social media geplaatst. 
 
b. Bevrijdingsloop 2025. 
Het sportplatform is benaderd door het comité 4 en 5 mei om aandacht voor de bevrijdingsloop 2025 te vragen. 
Eigenlijk was hij gepland voor 2020 maar die ging niet door vanwege Corona. 
In 2025 willen ze het vuur in Wageningen ophalen daar hebben ze sporters, en ondersteuners voor nodig. 
Het sportplatform gaat dit niet mede organiseren maar wil wel de oproep doen om actief aan de loop mee te doen 
door bijvoorbeeld vrijwilligers in te zetten. 
Nadere informatie via: 4en5meicomitezwijndrecht@gmail.com 
 
c. Bijeenkomst duurzaamheid sportaccommodaties. 
Er is een aparte avond georganiseerd door de gemeente samen met Sportstroom voor sportverenigingen die een 
eigen accommodatie hebben. Daar is verteld dat de energiecoach langs komt en bekijkt welke energiebesparende 
maatregelen zinvol zijn voor een vereniging. Uit de scan volgt een bouwkundig rapport waarin in beeld staat 
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gebracht welke investeringen in energiebesparing zinvol zijn voor de vereniging. 
Wanneer een vereniging besluit over te gaan tot verduurzaming wordt het daarbij nog steeds begeleid. 
De partij helpt bij het doorrekenen van de businesscase, het beoordelen van offertes, het aanvragen/regelen van 
financiering en het aanvragen van subsidies. 
De gemeente heeft ook een aanbod gedaan om zo verenigingen te stimuleren. 
Nadere informatie via: duurzaamzwijndrecht@zwijndrecht.nl 
 
d. Introductie collega Michiel van Zanten. 
Michiel vervult de rol van regisseur JOGG, combinatiefuncties, brede school en cultuureducatie met kwaliteit en 
vervangt daarmee Sandra die vanaf 1 november de coördinator van het sport- en preventieakkoord wordt. 
Michiel is bereikbaar via: m.van.zanten@zwijndrecht.nl 
 
e. Introductie Lokaal sportadviseur Natasja Heijink. 
Er is een nieuw lokaal sportadviseur te weten Natasja Heijink, zij volgt Marvin Straver op en is ons contactpersoon 
met het NOC*NSF. 
Indien gewenst kan al wel contact met haar opgenomen worden per mail: 
natasja.heijink@adviseurlokalesport.nl 
Helaas is ze er nu niet maar zal zich later uitgebreid voorstellen. 
 
f. Stand van zaken capaciteitsonderzoek binnen- en buitenaccommodaties. 
Het capaciteitsonderzoek dat uitgevoerd wordt door het Mulier instituut  voor de sportaccommodaties is gestart en 
wordt binnen afzienbare tijd opgeleverd. Dit onderzoek is gestart omdat er signalen waren gekomen dat er een 
tekort aan capaciteit in de accommodaties is. 
Het opvragen van ledenaantallen was lastiger dan verwacht maar uiteindelijk is dat goed gekomen. 
Het gaat niet alleen om het aantal dat bij een bond is aangesloten maar ook degene die gewoon aan recreatieve 
sport doet. De scholen zijn niet rechtstreeks benaderd, maar er is wel gekeken naar aantallen leerlingen, de groei 
en ontwikkelingen en bij het voortgezet onderwijs is er gekeken naar Hendrik Ido Ambacht omdat daar veel 
leerlingen vandaan komen. Niet iedereen was op de hoogte dat er cijfers opgevraagd zouden worden bij de 
bonden. 
 
g. Korte terugblik Verenigingsmarkt Walburg. 
Er is in winkelcentrum Walburg een verenigingsmarkt geweest waar 11 verenigingen an hebben meegewerkt. 
Het was wel jammer dat men zo verspreid stond. In het verleden was het een bruisend geheel maar nu na corona 
blijkt het toch wat lastiger om zo iets weer op poten te zetten. 
Sommige verenigingen hebben het toch als positief ervaren daar ze in contact konden komen met eventuele 
nieuwe aanwas. Enkele verenigingen hebben een demonstratie gegeven dat door het publiek gewaardeerd werd. 
Men was verdeeld over of het nu wijs was het aan het einde van de vakantie te doen of dat het beter is om het half 
september te doen. 
 
h. Vrijwilligerswaarderingsfestival. 
Op 16 september is het vrijwilligerswaarderingsfestival gehouden, de datum was ongelukkig gekozen daar het op 
een zaterdag was en juist de meeste verenigingen in dat weekend met de competitie begonnen. 
Het festival was door de gemeente georganiseerd maar niet alleen voor vrijwilligers van verenigingen  maar 
bijvoorbeeld ook voor vrijwilligers in de zorg als mantelzorgenden en andere sociale doelen. 
Ondanks dat er een heel mooi programma van gemaakt was met standjes, muziek en food viel de opkomst van 
vrijwilligers tegen en wordt de vraag gesteld of deze vorm de juiste is voor de doelgroep die je wilt trekken. 
Het vrijwilligersontbijt werd wel heel goed bezocht. 
De evaluatie moet nog gebeuren,  maar misschien is het een idee om de verenigingsmarkt en het 
vrijwilligersfestival samen te voegen. 
 
4. Mental Health First Aid. 
Fitmakers heeft een gesprek gehad met de GGD en Diverz over de gezondheid van jongeren daar het daarmee 
niet goed gesteld is. Uit de monitor van 2022 blijkt dat er veel jongeren kampen met mentale en psychische 
klachten die zich onder andere uiten in eenzaamheid en geen perspectief zien voor de toekomst. 
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Er komt een mental cursus die betaald wordt door de  GGD voor vrijwilligers die veel met jongeren te maken 
hebben.De intentie is om dit jaar nog de cursus te geven, mocht onverhoopt dat niet lukken dan wordt die zeker 
volgend jaar gegeven. Men dacht deze cursus aan vertrouwenspersonen te geven maar misschien is hij meer 
geschikt voor trainers en begeleiders.  
Het onderwijs geeft aan dat het gebruikelijk is dat docenten signaleren en dat dan doorgeven aan de mentors, bij 
verenigingen zal dat dan kunnen zijn dat trainers het signaleren en het aan de vertrouwenspersoon doorgeeft. 
Meer info over Mental Health First Aid is te verkrijgen bij Jordi van Vuren jordi@fitmakers.nl 
 
5. Sportcoach projecten. 
a. Campagne Ga na buiten en nominatie Provincie. 
We hebben een beweeg initiatief in de vorm van beweegtoestellen die we in de buitenruimte geplaatst hebben. 
We kregen wel wat discussies hierover, leuk dat de gemeente het allemaal neerzet maar zorg dan ook voor de 
promotie van het gebruik.   
Gemeente heeft  overlegd met Fitmakers hoe we dit te kunnen oplossen en zo ontstond de campagne "Ga naar 
buiten" waarbij Fitmakers en andere aanbieders de toestellen promoten en gebruiken. 
De campagne is de Provincie ook opgevallen. Het beweeg initiatief plus de campagne en projectplan is door 
Fitmakers ingediend. 
De jury heeft uit 37 inzendingen de 3 beste geselecteerd en  Fitmakers en een delegatie van de gemeente zijn 
naar het provinciehuis in Den Haag gegaan voor een prijsuitreiking. 
Het initiatief heeft de 1e prijs gewonnen. Fitmakers heeft een bijdrage ontvangen om dit initiatief te continueren met 
beweegaanbieders en er is een geldprijs om ook een andere gemeente te enthousiasmeren. 
Er wordt bijvoorbeeld ook gekeken om van de laatste donderdag in de maand een beweeg donderdag te maken 
om zo gezamenlijk te gaan bewegen mogelijk onder begeleiding. Ook eens wat organiseren op de 
beweegtoestellen, meld dit dan via Fitmakers. 
Meer informatie via: https://fitmakers.nl/ganaarbuiten/ 
 
 
b. QR-Fitroute. 
In kader van meer bewegen in de buitenlucht wordt momenteel de QR-fit route onder de loep genomen. Er komen 
2 borden bij de route en er wordt bekeken hoe hij rolstoel toegankelijk gemaakt kan worden. Daarnaast worden er 
in de app ook valpreventie oefeningen opgenomen. Binnen het "ga naar buiten" programma is er ook een 
wandelcoach actief die regelmatig de route wandelt of hardloopt met geinteresseerden. 
 
c. Nationale sportweek. 
Vanuit Toppie is er uitvraag gedaan aan de verenigingen of dat men in de sportweek iets specifiek ging 
organiseren, maar daar is weinig respons op gekomen. 
 
d. Overige projecten. 
Elke dinsdag en woensdagmiddag wordt er vanuit Toppie een sportinstuif georganiseerd in de Kloostraat en 
Jeroen Boschlaan, voor kinderen tot 12 jaar, verenigingen kunnen zich daar ook bij aansluiten. 
In december zal er een e-sportevenement gehouden worden. 
 
6. Waarderen van vrijwilligers door gemeente. 
De voorzitter is al geruime tijd in gesprek met de gemeente  die daarvoor de activiteiten organiseert. 
We willen graag dat de vrijwilligers de aandacht en waardering krijgen die ze verdienen om ze zo ook gemotiveerd 
te houden. 
In het verleden gebeurde dat via de sportkrant, er is ook een vrijwilligersglossy verschenen in 2021 alleen daar 
kwamen geen vrijwilligers vanuit de sport in voor en ook de sporthuldiging ging de laatste jaren vanwege corona 
niet door. 
Het blijft lastig om vrijwilligers te waarderen, je kan ze allemaal wel een pen geven met bedankt daarop maar dat 
zet geen zoden aan de dijk.  
Vele verenigingen zetten hun vrijwilligers al in het zonnetje tijdens een avond of een attentie met de kerst. 
De gemeente hecht er waarde aan om vrijwilligers toch te bedanken en er wordt dan ook een oproep gedaan 
hierover mee te denken. 
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Een suggestie werd geopperd om elke vrijwilliger een ZwijndrechtPas te geven met een bedrag erop die ze bij de 
plaatselijke ondernemers kunnen verzilveren. 
De gemeente denk eerder aan iets van een schildje te overhandigen dat in de kantine opgehangen kan worden. 
Ideeën kunnen gemaild worden aan sport@zwijndrecht.nl 
  
7. Stand van zaken sporthuldiging. 
Na 10 jaar de sporthuldiging georganiseerd te hebben heeft Sandra besloten het stokje over te dragen aan collega 
Vivian Trebels. Vivian gaat de oude werkgroep benaderen, maar mochten er mensen mee willen denken, laat het 
via sport@zwijndrecht.nl weten. Januari 2024 wordt niet haalbaar, maar er wordt gedacht aan een datum aan het 
einde van het sportseizoen voor de zomervakantie. 
 
8. Rondvraag  
Er waren geen vragen voor de rondvraag. 
 
Deelsessie: Sportparticipatie jongeren. 
Tijdens de deel sessie heeft  Sportief Besteed Groep met jullie gesproken over het onderzoek naar 'sportuitval 
onder jongeren’. 
Sportief Besteed Groep onderzoekt de redenen achter de afname van sportparticipatie onder jongeren tussen 12 
en 21 jaar in de gemeente Zwijndrecht. 
Daarmee worden oorzaken geïdentificeerd en strategieën ontwikkeld om meer jongeren bij sportaanbieders te 
krijgen en te behouden. 
Let op: op 16 november a.s. vindt er een vervolg op deze sessie plaats voor geinteresseerden om 18.00 uur in Hart 
van Meerdervoort. Iedereen die mee wil praten, is welkom. 
 
De stukken voor deze vergadering zijn ook terug te vinden op de website van Beleef Zwijndrecht: 
https://www.beleefzwijndrecht.nl/sport/sportplatform/agenda+en+stukken+sportplatform/default.aspx 

mailto:sport@zwijndrecht.nl
mailto:sport@zwijndrecht.nl
https://www.beleefzwijndrecht.nl/sport/sportplatform/agenda+en+stukken+sportplatform/default.aspx

